
Seniorrådet
Tirsdag den 15. februar 2022 - kl. 09:00
Mødecenter A, Lokale 5 på Ballerup Rådhus

Deltagere

Conny Dahl Hjarsø - Deltog
Henning Broman - Deltog
Doris Børger - Deltog
Stephen Frank Mortensen - Deltog
Jane Hyldnæs - Deltog
Finn Petersen - Deltog
Kirsten Skipper - Deltog
Tina Lose Jensen - Deltog
Susanne Bettina Jørgensen (chef for Omsorg og Bolig) - Deltog

Punkt 1 Fotografering af Seniorrådet

Sagsfremstilling

Der skal tages et gruppebillede af det ny tiltrådte Seniorråd. Fotograferingen starter kl. 9.00.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag



Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Fotograferingen gennemføres.1.

Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 2 Godkendelse af dagsorden

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Dagsordenen drøftes og efterfølgende godkendes.1.

Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 3 Meddelelser

Beskrivelse
Beboer- og pårørendemøder på plejehjemmene for 2022 er planlagt og fremgår af1.
vedhæftede bilag. Seniorrådets medlemmer vil hver især modtage invitationer til de
møder, der afholdes på det plejehjem, hvor de er repræsenteret.
 
Som en introduktion til plejehjemmene besluttede formand og næstformand på formødet2.



den 4. februar 2022, at Seniorrådets møder fra mødet den 27. april 2022 og de seks
efterfølgende møder afholdes på kommunens syv plejehjem efter tur.
 
Formanden, Conny Hjarsø, har modtaget en invitation fra Danske Ældreråd til et3.
dialogmøde i Ringsted den 2. marts 2022 om ny ældrelov. Conny er den eneste, der
deltager, da mødet kun er for ældreråds-/seniorrådsformænd
 
Danske Ældreråd afholder deres årlige repræsentantskabsmøde den 9. maj samt4.
efterfølgende ældrepolitisk konference den 10. maj 2022 på Hotel Nyborg Strand. Conny
Hjarsø og Stephen Frank Mortensen deltager.
 
Næstformanden, Henning Broman, er inviteret til indvielse af en mandeklub (Garagen) på5.
Plejehjemmet Toftehaven umiddelbart efter Seniorrådets møde d.d.
 
Finn Petersen gennemgik referatet fra mødet i Sundheds- og Ældreudvalget den 8.6.
februar 2022

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 4 Orientering fra Center for Voksne og Sundhed

Beskrivelse

Der gives en kort orientering fra Center for Social og Sundhed.

Status på corona situationen i Ballerup Kommune. Smittehåndteringen hos borgere,1.
beboere og personale kører kontinuerligt. Det er ikke voldsomt men, der popper hele
tiden nye tilfælde op.

For at passe godt på beboerne på Plejehjemmene skal besøgende stadig bære mundbind.
Personalet skal ligeledes bære mundbind, hvis de skal være i tæt kontakt med en beboer
- det kan fx være i forbindelse med udførsel af personlig pleje - med tæt kontakt menes
der indenfor 1 m.
 

I januar måned blev der afholdt et matchmøde mellem ledige borgere og plejehjemmene i2.
Ballerup Kommune i Atriet på Ballerup Rådhus. Ca. 90 borgere var inviteret og omkring 60
borgere mødte op. Mødet var en succes og ca. 50 af de fremmødte har skrevet under på,
at de gerne vil kontaktes i forhold til jobansættelse. Nogen vil være rigtig oplagte at
ansætte, da de allerede har en sundhedsfaglig uddannelse. Andre kan læres op til at
udføre forskellige funktioner.

Pt. er der 48 ledige stillinger i Hjemmeplejen. På plejehjemmene og i botilbuddene ser det
noget anderledes ud - nogen af enhederne har slet ingen ledige stillinger, mens andre
enheder har få ledige stillinger.



Seniorrådet opfordres til at være behjælpelig med at tale plejeområdet op og dermed
hjælpe med  at gøre folk interesserede i at arbejde indenfor faget og derved få rekrutteret
flere medarbejdere til området.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 5 Seniorrådets "to do liste"

Sagsfremstilling

Seniorrådets "to do liste" er et fast punkt på dagsordenen, hvor listen på hvert møde bliver
gennemgået og ajourført.

Seniorrådets "to do liste":

Møde med boligselskaberne
Ældre og motion
Offentlige toiletter i Ballerup Kommune
Ældretandplejen
Ansættelse af pårørende vejleder
Opfordring til Ballerup Kommune om at få udarbejdet en procedure i forhold til
udskrivelse af borger til eget hjem efter hospitalsindlæggelse
Genetablering af Seniorrådets hjemmeside
Ferieophold for pensionister på Bøtø
Præsentation af demensområdet

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Seniorrådet



Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Seniorrådets "to do liste" drøftes og ajourføres.1.

Beslutning

Indstillingen godkendt med følgende bemærkninger:

Ballerup Kommune afholder et årligt møde med boligselskaberne. Seniorrådet vil meget gerne
deltage i mødet med et par repræsentanter. Administrationen undersøger, hvornår det næste
møde afholdes.

Punkt 6 Høring af Seniorrådet - indkaldelse af bidrag til
budgettet for 2023

Sagsfremstilling

På vegne af den nyvalgte kommunalbestyrelse inviterer borgmester Jesper Würtzen de
høringsberettigede parter, råd, nævn og MED ind i budgetprocessen for budget 2023.

Ballerup Kommune skal spare i 2023
Da budget 2022 blev vedtaget, blev der ikke lagt besparelser ind for 2023 og de efterfølgende
år, da det på daværende tidspunkt ikke var påkrævet. Situationen har imidlertid ændret sig. Her
tidligt i 2022 ser det desværre ud til, at kommunen står overfor betydelige budgetmæssige
udfordringer i budget 2023.

Det er vigtigt med et fælles ansvar for en så væsentlig opgave, og derfor beder borgmesteren
om bidrag til, hvordan kommunens budget kan blive tilrettelagt mest hensigtsmæssigt i de
kommende år.

Bidrag sendes via høringsportalen
Ballerup Kommune har fået en ny høringsportal. Det er fra høringsportalen, at Seniorrådet skal
indsende sit bidrag til budgettet for 2023. Det er ligeledes på høringsportalen, at man kan se
andres gode idéer og forslag.

Følgende link skal bruges for at komme til høringsportalen: https://dhp.ballerup.dk/hearing/2 

Samtlige forslag vil blive sendt til Kommunalbestyrelsens medlemmer, og vil dermed indgå i de
videre politiske drøftelser om budget 2023.

Fristen for indsendelse af forslag er mandag den 4. april 2022.



Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Seniorrådet drøfter og aftaler det videre arbejde i forhold til udarbejdelse af høringssvar1.
til bidrag til budgettet for 2023.

Beslutning

Indstillingen godkendt med denne bemærkning:

Seniorrådet kan principielt ikke medvirke til besparelser, der begrænser ældres muligheder for
social kontakt eller begrænser forebyggende indsatser. Tværtimod bør bevillingerne til
ældreområdet øges i takt med, at ældrebefolkningen stiger.

Derudover ønsker Seniorrådet afsat økonomi til etablering af offentlige toiletter i byrummet, da
der er for få offentlige toiletter, hvilket er til stor ulempe for især de ældre. Endelig ønsker
Seniorrådet, at hvert plejecenter får sin egen leder.

Punkt 7 Introduktion til visitationsområdet

Sagsfremstilling

På det konstituerende møde den 18. januar 2022 besluttede Seniorrådet, at de gerne som
noget af det første vil have en introduktion til visitationsområdet. Hvordan foregår det, når
borgere udskrives fra hospital og skal videre til korttidsplads eller eget hjem. Hvad er fremskudt
visitation, og hvordan foregår det. Hvordan sikres støtte efter udskrivelse mv.

Silje Heidner Amholt, leder af Visitation og Vejledning deltager på mødet kl. 10 - 10.30 for at



give Seniorrådet en orientering.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Seniorrådet tager orienteringen til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning med denne bemærkning:

Slides udsendes med referatet.   

Punkt 8 Ældre og motion

Sagsfremstilling

Ældre og motion har igennem længere tid stået på Seniorrådets "to do liste". På Seniorrådets
møde den 18. januar 2022 blev det besluttet, at Ældre og motion skulle sættes på dagsordenen
til førstkommende møde den 15. februar 2022.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Ældre og motion for ældre drøftes1.

Beslutning

Indstillingen godkendt med denne bemærkning:

Stephen Frank Mortensen har deltaget i en gruppe, der har været på inspirationstur i Gentofte
og Herlev for at se på motionstilbud for voksne. Konceptet er, at der både er tid til træning og
efterfølgende socialt samvær.

Seniorrådet var i efteråret inviteret til sparringsmøde i Sundhedshuset med henblik på at finde
et nyt sted til de pensionister, der træner i Sundhedshusets lokaler, hvor de kan samles efter
træningen til "3. halvleg". Nu eftersprøger Seniorrådet en tilbagemelding fra Sundhedshuset i
forhold til, om der er fundet et nyt lokale?
Efter Seniorrådets møde d.d har Sundhedshuset meddelt, at pensionisterne bliver henvist til et
lokale på Gl. Rådhusvej - Ved Parken (tidligere korttidspladser), der er blevet indrettet med
borde og stole.

Punkt 9 Afholdelse af årlige dialogmøder

Sagsfremstilling

På Seniorrådets møde den 18. januar 2022 blev det besluttet, at Finn Petersens tidligere indlæg
i Ballerup Bladet vedr. afholdelse af årlige dialogmøder på Posthuset for interesserede borgere
skulle sættes på dagsordenen til førstkommende møde den 15. februar 2022 med  henblik på at
drøfte, hvordan disse dialogmøder skal afholdes.



Økonomiske konsekvenser og finansiering

Eventuelle udgifter til afholdelse af dialogmøderne afholdes over Seniorrådets budget.

Bilag

0 bilag 

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Drøftes1.

Beslutning

Indstillingen godkendt med denne bemærkning:

Seniorrådet vil forsøgsvis invitere interesserede borgere til dialogmøder 2 x årligt på Posthuset.
Conny Hjarsø og Finn Petersen afholder dialogmøderne på Seniorrådets vegne.

Henning Broman sørger for at udarbejde annonce til Ballerup Bladet.

Punkt 10 Plan for præsentation af tilsyn, der hører
under Sundheds- og Ældreudvalget

Indhold

Sammendrag

Overblik over, hvornår tilsynssager præsenteres gennem året.

Baggrund



Der er gennem året en række tilsyn på enheder, der hører under Sundheds- og Ældreudvalget.

Sagsfremstilling

Plan for præsentation af tilsynssager:

Faglige tilsyn:

Ifølge lov om social service § 151 skal Kommunalbestyrelsen sikre, at der i forbindelse med
tilsyn vurderes, om ydelser tildelt efter § 83 (Personlig og praktisk hjælp) og § 86
(Genoptræning og vedligeholdelsestræning) løses i overensstemmelse med gældende
kvalitetsstandarder. Ballerup Kommune har valgt at tilsynet foretages af et eksternt firma,
Evidentia. 

Præsentation for Sundheds- og Ældreudvalget: Èn gang årligt på februar/marts mødet. Samlet
rapport fra Evidentia sendes efterfølgende til høring i Seniorrådet.
 

Risikobaserede tilsyn:

Styrelsen for Patientsikkerhed opererer med to former for tilsyn under overskriften
"risikobaserede tilsyn":

Det sundhedsfaglige tilsyn, jf. sundhedsloven § 138, hvor der er fokus på fokus på
patientsikkerhed.
Ældretilsynet, jf. serviceloven §§ 83-87, hvor der er fokus på den faglige kvalitet i
opgaveløsningen.
 

Tilsynene er anmeldte og udføres som stikprøvekontrol, hvorfor det er tilfældigt, hvornår og
hvilke steder der får tilsyn.
 

Præsentation for Sundheds- og Ældreudvalget:  Løbende gennem året, når de har været
afholdt. Sendes efterfølgende til høring i Seniorrådet.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag



Beslutningen træffes af

 Seniorrådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at
 

Overblik over, hvornår tilsyn præsenteres gennem året, tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning.

Punkt 11 Præsentation af risikobaseret tilsyn
(Ældretilsynet) på Plejehjemmet Toftehaven

Indhold

Sammendrag

Styrelsen for Patientsikkerhed har været på anmeldt Ældretilsyn på Plejehjemmet Toftehaven. 
 

Baggrund

Ældretilsynet gennemføres af Styrelsen for Patientsikkerhed, jf. serviceloven §§ 83-87, hvor der
er fokus på den faglige kvalitet i opgaveløsningen.
 

Sagsfremstilling

Plejehjemmet Toftehaven har den 28. september 2021 haft anmeldt Ældretilsyn. Den endelige
rapport er modtaget den 14. december 2021. Rapporten skal straks efter modtagelsen gøres
tilgængelig på plejehjemmets hjemmeside.

Efter besøget har Styrelsen for Patientsikkerhed lavet en rapport, hvor det besøgte sted
placeres i én af fire kategorier:
 

Ingen problemer
 
Mindre problemer
 



Større problemer
 
Kritiske problemer.
 

Plejehjemmet Toftehaven er blevet indplaceret i kategorien "Mindre problemer". 
 

Plejehjemmet Toftehaven har fået bemærkninger til de målepunkter, der omhandler
"målgrupper og metoder" samt "procedurer og dokumentation".

Erfaringer og viden fra tilsynet anvendes til forsat at arbejde med patientsikkerheden og den
faglige kvalitet i beboernes indsatser. Styrelsen for Patientsikkerhed peger på følgende
fokusområder, som Toftehaven vil arbejde med:

At der hos beboere, med kognitive funktionsnedsættelser, er dokumenteret hvilken pleje
og omsorg der ydes i relevante situationer .
At få dokumenteret de forebyggende indsatser i forhold til at forebygge fald samt
urinvejsinfektioner hos relevante beboere.
At beboeres aktuelle ressourcer og udfordringer i forhold til mentale funktioner, er
dokumenteret.
 

Rapporten blev behandlet på Sundheds- og Ældreudvalgets møde den 8. februar 2022, og
sendes nu til høring i Seniorrådet.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Vokse og Sundhed indstiller, at
 

Seniorrådet udarbejder høringssvar  i forhold til Afrapportering af Ældretilsynet for1.



Plejehjemmet Toftehaven.

Beslutning

Indstillingen godkendt med denne bemærkning:

Seniorrådet prioriterer omsorg og pleje højere end dokumentation, og dokumentationen skal
begrænses mest muligt.

Punkt 12 Eventuelt

Beslutning

I forhold til de stigende varme- og elregninger har Ballerup Kommune ikke mulighed for at yde
generel økonomisk tilskud til borgerne, men som værdig trængende har man stadig som borger
mulighed for at søge kommunenhar om engangs tillæg. 

Årsrappporten fra Boligselskabet Baldersbo blev uddelt til rådets medlemmer.

Punkt 13 LUKKET Udbud af urologiprodukter

Beslutning

Taget til efterretning

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/seniorraadet-15-02-2022


